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Möte   Ungdomsrådet  

 

Plats och tid   Bjurbäcksskolan sal 408 

  2024-12-05, kl. 13:00 – 15:10 

 
Deltagare  Bo Sunesson (C) ordförande 

Kovan Rammo (S), ledamot §1 §2 §4  

Jarkko Pekkala (S), ledamot 

Johan Karlsson (SD), ledamot 

 

Tjänstepersoner  Shahram Behrouz, sekreterare  

Pernilla Mosén, bildningschef 

Louise Sandqvist, folkhälsosamordnare 

Joachim Axelsson, fritidsgårdschef 

Anton Pettersson, fältsekreterare 

Frida Bengtsson, fältsekreterare 

 

Elevrådsrepresentanter  Eleonora, Bjurbäcksskolan 7–9 

Agata, Bjurbäcksskolan 7–9 

Erik, Vilhelm Mobergsgymnasiet 

Vilmer, Bjurbäcksskolan 7–9 

Benjamin, ordförande elevrådet Bjurbäcksskolan 7–9 

Vendela, Vilhelm Mobergsgymnasiet  

Mariam, Vilhelm Mobergsgymnasiet 

  

Utses att justera  Jarkko Pekkala (S) 

 

Plats och tid  Digital protokollsjustering 2024-12-09 

 

Underskrifter  

sekreterare    

 Shahram Behrouz 

 

ordförande  

 Bo Sunesson (C) 

 

justerare  

  Jarkko Pekkala (S) 
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Innehållsförteckning 
 

Formalia 

 

I  Mötets öppnande  

II  Val av justerare och fastställande av tid och plats för justering  

III  Godkännande av föredragningslista 

 

Föredragningslista 

 

§1 Presentation av rådets medlemmar  

 

§2 Ökad droganvändning i skolan? fältsekreterarnas perspektiv och upplevelser 

 

§3 Förebyggande åtgärder mot droganvändning: Statistik och framåtsträvande arbetet från     

     folkhälsosamordnaren 

 

§4 Förvaltningschef Pernilla Mosén om hot & våld 

 

§5 Övriga frågor 
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§1 Presentation av rådets medlemmar  

 

Ordförande Bo Sunesson (C) inleder med att närvarande elevrådsrepresentanter, politiska representanter och 

föredragande tjänstemän på plats får möjlighet att presentera sig. 

 

§2 Ökad droganvändning i skolan? fältsekreterarnas perspektiv och upplevelser 

 

Anton Petersson, fältsekreterare, informerar om ANDTS narkotika & tobak (nikotin). Vad är det och hur 

påverkar det? Vanligaste narkotikapreparaten i skolan är cannabis och tramadol.  

• Elever i högstadiet och gymnasiet diskuterar ämnet relativt öppet, vilket tyder på en viss normalisering, 

dock inte hos majoriteten. 

• Grupptryck och enkel tillgång via äldre, bekanta och försäljning på internet, exempelvis genom snapchat, 

lyftes som faktorer. 

• Användning av vejp/vape och e-cigaretter är vanligt förekommande bland elever. 

 

§3 Förebyggande åtgärder mot droganvändning: Statistik och framåtsträvande arbetet från     

     folkhälsosamordnaren 

 

Louise Sandqvist, folkhälsosamordnare lyfter statistik och åtgärder kring ANDTS (alkohol, narkotika, dopning, 

tobak och spel). Kalmar län har något sämre alkoholsiffror än riket, men Emmaboda visar bättre resultat än länet 

med lägre konsumtion och färre som dricker sig berusade. Cannabis är den vanligaste narkotikan, med låg 

användning bland niondeklassare (2%) och något högre på gymnasiet (6% i länet). Tobaksanvändning, särskilt 

snus, är vanlig bland unga, medan dopning och prestationshöjande medel visar en ökning. Fokus ligger på 

förebyggande åtgärder och samverkan för att minska bruket. 

 

§4 Förvaltningschef Pernilla Mosén om hot & våld 

 

Pernilla Mosén, förvaltningschef, informerar om hot & våld.  

 

• Under diskussionen med eleverna lyfts många olika aspekter kopplat till tryggheten i skolan. 

• Elever beskriver gymnasiet som en lugn miljö, medan högstadiet upplevs ha en högre tolerans för beteenden 

som avviker från det som anses acceptabelt. Den nya terminen upplevs generellt som lugnare än vårterminen. 

• Vissa elever uppger att lärare ibland uttrycker sig på ett sätt som upplevs som passivt aggressivt. De 

beskriver detta som att kommentarer formuleras på ett sätt som är subtilt negativt men inte tillräckligt tydliga 

för att kunna leda till en anmälan. 

• Relationerna mellan elever och fritidsgårdspersonal upplevs som svagare än tidigare, vilket enligt elever 

påverkar tryggheten i skolan.  

• Besöksstatistiken på fritidsgården är dock oförändrad, men fritidsgårdens roll och dess påverkan på skolans 

bemanning är en aktuell fråga. 

• Kränkningar via sociala medier förekommer men är svårare att få grepp om enligt fältsekreterarna. 

• Statistik om kränkningsärenden inkommer i vanlig ordning. Dock ser förvaltningschefen inga avvikelser från 

tidigare redovisningar. 

 

Fråga1.  

Jarkko Pekkala (S) ställer fråga om vad som görs om det uppstår en hotbild på skolgården? 

Pernilla Mosén, menar att skolpersonalen har genomgått utbildning för att hantera hot och pågående dödligt 

våld. Samtidigt finns COSAFE som personalen kan använda sig av under en kris.  
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§4 Övriga frågor 

 

 

Fråga 1.  

Elev lyfter ungdomars önskan om mer tillgänglig kollektivtrafik i Emmaboda kommun, särskilt i ytterområdena. 

Dessutom lyfts idén om avgiftsfri sommarlovskort.  

 

Jarkko Pekkala (S) nämner närtrafiken som ett alternativ, även om det inte är en långsiktig lösning på 

problemet.  

 

Bo Sunesson (C) menar att de politiska partierna behöver arbeta vidare med frågan och diskussionen med KLT.  

 

Fråga 2.  

Elev frågar om renoveringen av Bjurbäcksskolan och varför processen drar ut på tiden.  

 

Jarkko Pekkala (S) förklarar att förseningarna beror på överklaganden och ett anbud som löpt ut.  

 

 

 
 
 


